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Vítání občánků

24. června 2009 proběhlo 
slavnostní vítání dě   do živo-
ta. Slavnostní projev přednesl 
starosta města Nová Včelnice 
Jaroslav Hřebík. Obřad zajišťo-
vala matrikářka Bc. Hana 
Škvorová. Celý obřad na var-
hany doprovázela Alena Vani-
šová. Pomocnou rukou přispě-
la členka komise pro občanské 
záležitos   Jaroslava Marešová 
a fotografi e našich nových 
občánků pořídil Petr Černoch.

Kulturním vystoupením přispěly dě   z Mateřské 
školy v Nové Včelnici (zleva) Marek Volf, Kateřina 
Vaňásková, Daniela Vlasáková, Tomáš Velek, Eliš-
ka Vaňásková a Lucie Šmolová. 

Starosta města Nová 
Včelnice přivítal tyto 
občánky (zleva) – Natá-
lii Míchalovou, Bereni-
ku Vicanovou, Vanesu 
Ornstovou a Richarda 
Meissela.

Dále přivítal  (zleva) Sašu Vaníčka, Jakuba Holické-
ho, Kláru Hochmuthovou a Jakuba Urbana. 

Deváťáci při předávání závěrečného vysvědčení ze ZŠ
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Rarita mezi dobrovolnými hasičiDen otevřených dveří v mateřské škole

V mateřské škole proběhla v letních měsících celko-
vá rekonstrukce pavilonu, který nám uvolnila reha-
bilitace. Rozšíří se  m prostory školy a dě   nebu-
dou muset být v tak velkých kolek  vech. V letošním 
školním roce v září nastoupí 88 dě  . Na zprovoznění 
této nové třídy se podílel celý kolek  v zaměstnanců 
mateřské školy. Projekt byl podpořen z grantového 
programu Rozšíření stávajících kapacit mateřských 
škol, rekonstrukce, modernizace a vybavení budov 

z Jihočeského kraje. Kromě uvedených fotografi í 
je možné vidět provedení oprav přímo v mateřské 
škole a to při dni otevřených dveří dne 1. září 2009 
od 14 – 16 hod. Rádi vám vše ukážeme. 

Padrůňková Z

Projekt realizován 
za podpory Jihočeského kraje

Před rekonstrukcí Po rekonstrukci

Téměř za 54 let, co jsem u hasičů, 
nepamatuji, že by dobrovolní hasiči 
museli během jediného týdne zasa-
hovat u 4 požárů, tak jako v 30. týd-
nu letošního roku   novovčelnič  .
V úterý 21. 7. zasahovali při požáru 
fy Pampus v Kamenici nad Lipou. 
Druhý den  22. 7. hořelo překladiš-
tě v Bednárečku. V sobotu i v neděli 
25. a 26. 7. hořelo ve Vrchlického uli-
ci – rodinný dům. Při každém požáru 
bylo přítomno 13 – 18 členů zásaho-
vé jednotky našeho sboru. Sobotní 
požár v Nové Včelnici se podařilo 
uhasit za účas   našich hasičů a pro-
fesionálů z J. Hradce.

Málokdy v životě, a někdy vůbec, se vám stane, že 
zaznamenáte v sousedství požár. Nám se to stalo 
koncem letošního července hned dvakrát. Nejprve 
v sobotu před sedmou hodinou ráno a v neděli po 
tře   hodině v noci. Zavoláte linku 150 a za chvíli se 
ozve místní siréna. Budíte sousedy, kteří bezpro-
středně s hořícím domem sousedí, a netrpělivě 
čekáte, kdy přijedou hasiči.
Musíme konstatovat, že   naši jsou opravdu připra-
veni. V obou případech byli u požáru první, a když 
pak přijeli hasiči z Jindřichova Hradce,   naši měli 

situaci plně pod kontrolou. Při práci byli k neroze-
znání od profesionálů. A to nejenom hasí, ale také 
musí provést sanaci ohořelých čás   domu a pak 
znovu připravit techniku.
Pokud takto bezprostředně nezažijete požár, ani si 
neuvědomíte, jakou záslužnou práci  to naši dobro-
volní hasiči dělají a hlavně jak jsou připraveni a jak 
u požáru zasahují.
Myslíme, že jim můžeme za všechny ostatní podě-
kovat a vyjádřit obdiv.

S. a J. Knězů

Poděkování hasičům 

V neděli ráno si hasiči mysleli že si 
někdo dělá legraci, když po tře   
hodině ranní byl opět hlášen požár 
ve Vrchlického ulici. Opět byl 
jejich zásah první a nejdůležitější, 
protože se podařilo požár zasta-
vit. Červený kohout nad střechou 
neměl šanci se rozběhnout do 
okolních střech a domů, čemuž by 
napomohlo i větrno.
Pohasínající plameny zachy  l 
pan Petr Hasmann, fotograf s 
novovčelnickými kořeny, toho 
času na dovolené v Nové Včelnici.

Olda K. 
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třída 9.A třída 9.B

Poděkování PETICE  za změnu procesu vyhledávání hlubinného úložiště 

radioaktivních odpadů

My, níže podepsaní občané lokalit, ve kterých jsou 
zkoumány možnos   umístění trvalého hlubinného 
úložiště vysoce radioak  vních odpadů, jsme vážně 
znepokojeni ak  vitami Správy úložišť radioak  vních 
odpadů a zodpovědných ministerstev, které se dotý-
kají života v našich obcích a regionech.
Jsme si vědomi, že problém vyhořelého jaderného 
paliva nemůžeme přesouvat na naše potomky. Nelíbí 
se nám však způsob a podmínky, za kterých je u nás 
hlubinné úložiště hledáno. Nevidíme možnos   rovné-
ho dialogu a odmítáme diktát ze strany státních orgá-
nů. Proto trváme na okamžitém zastavení současného 
procesu a nastavení nových, demokra  ckých pravidel 
postupu pro výběr vhodné fi nální lokality. 

Proto žádáme:
- Respektujte náš názor, buďme si partnery! Stát 
nerespektuje výsledky místních referend, v kterých 
jsme se vyjádřili pro   myšlence úložiště. Naše pozice 
je setrvalá: chceme nejprve nastavení otevřeného a 
transparentního procesu s nepřekročitelným právem 
obcí a krajů odmítnout úložiště v daném regionu.
- Změňte zákony a přístup! Obce i veřejnost, v jejichž 
katastrálním území má být umístěno jaderné zařízení 
(tedy i úložiště vyhořelého jaderného paliva), nemají 
možnost o takových záměrech účinně spolurozhodo-
vat. Případná realizace úložiště však bude mít vliv na 
celý region a dotkne se všech jeho obyvatel. Proto je 
nutné zásadně přehodno  t proces hledání v dnešní 
podobě a zahájit novou otevřenou a transparentní 
etapu s respektem k právu obcí a krajů spolurozhodo-
vat v řízeních o umístění jaderných zařízení. 
- Neblokujte rozvoj obcí! Pokračuje snaha o územní 
ochranu všech šes   vybraných lokalit v chystané Poli-
 ce územního rozvoje České republiky. To bude blo-

kovat rozvoj dotčených obcí, aniž by to bylo nezbyt-
né. Také bude zcela zbytečně poškozovat i obce, které 
nakonec nebudou vybrány pro nevhodné geologické 
prostředí či svůj nesouhlas. 
- Nezvyšujte množství vysoceradioak  vních odpa-
dů! Jde především o vyhořelé palivo z jaderných reak-

torů. Plány na výstavbu nových jaderných bloků jsou 
bez existence úložiště či jiného proveditelného řešení 
vysoce nezodpovědné.
Stanovisko k nutnos   změnit dnešní proces vyhle-
dávání hlubinného úložiště se opírá o jednoznačný 
výsledek pětadvace   místních referend, anket, pe  c 
a dalších akcí vyjadřujících názor nás, obyvatel dotče-
ných obcí. 

Pe  ční výbor ve složení: 
Jiří Dvořák – starosta obce Lodhéřov, bydliště: Lodhé-
řov 175, 378 26  Lodhéřov
Mgr. Vladimír Mašek – starosta obce Jistebnice, byd-
liště: Spojovací 275, 391 33  Jistebnice
Ing. Vladimír Smolík – starosta obce Pačejov, bydliště: 
Pačejov – Nádraží 143, 341 01 p. Horažďovice
Milada Duchanová – starostka obce Hojkov, bydliště: 
Hojkov 40, 588 05 p. Dušejov
Mgr. Jiří Horák – předseda OS Zdravý domov Vysoči-
na, Budišov 276, 675 03 Budišov
Lucie Benešová – člen OS Severočeský ocelot, Mal-
měřice 57, 441 01 Podbořany
Jménem pe  čního výboru je zmocněn jednat: 
Jiří Dvořák, Lodhéřov 175, 378 26  Lodhéřov

Srdečně děkuji za blahopřání při příležitos   mého 
životního jubilea. Děkuji za osobní návštěvu pana 
starosty Jaroslava Hřebíka a paní Hany Škvorové, 
zástupcům Svazu tělesně pos  žených a ostatním gra-
tulantům.                                                      Josefa Huďová

Děkujeme všem, kteří se přišli rozloučit s mým 
manželem Oldřichem Krupkou dne 7. 8. 2009, dále 
děkuji za písemné kondolence, slova soustras   a kvě-
 nové dary.                                       Květoslava Krupková

Děkujeme všem příbuzným, přátelům, známým 
a hasičům z Nové Včelnice, kteří se přišli 10. červen-
ce naposledy rozloučit s naší maminkou paní Ludmi-
lou Prokýškovou. Děkujeme také za kvě  nové dary. 
Též děkujeme panu MUDr. Urbanovi a sestře paní Šuháj-
kové za péči v době její nemoci. Dále děkujeme zástup-
cům místního hasičského sboru za čestnou stráž při 
smutečním obřadu.    Dě   Květa a Vladimír s rodinou

Prodáme byt 3 + 1 v panelovém domě na sídliš   
Na Hliněnce v Nové Včelnici. Byt je v osobním vlast-
nictví, panelák má vlastní plynovou kotelnu, jsou 
vyměněná okna včetně vyzdívek prosklených dílů. 
Informace na tel. č. 739171674.

MO STP informuje - září 2009 

 Ve středu 2. září se v 17 hodin sejde výbor MO, 
 ve čtvrtek 19. září pojedeme na celodenní zájezd 
na Hlubokou, ve čtvrtek 24. září pojedeme na plavání 
do Třeboně, v úterý 6. října jedeme na první předsta-
vení nové sezóny v HD Jihlava. Zájezd na Hlubokou při-
pravuje paní Holická opět v podobném duchu a rozsa-
hu jako červnový zájezd, který se účastníkům velice 
líbil. Navš  vili jsme muzeum rekordů v Pelhřimově, 
hrad Kámen, botanickou zahradu v Táboře a na zpá-
teční cestě poseděli v motelu „Mašát“. Další informa-
ce o všech akcích jsou ve skříňce.                                 (h)

Svaz pos  žených civilizačními chorobami v ČR,
o.s. Základní organizace Nová Včelnice

Vás srdečně zve

na besedu
s hejtmanem Jihočeského kraje

 Mgr. Jiřím Zimolou
Beseda se uskuteční 

v pondělí 21. září 2009 v 17 hodin 
v klubovně hasičů.

Zveme občany Nové Včelnice a okolí.
Výbor SPCCH

Svaz pos  žených civilizačními chorobami 
v ČR, o.s. Základní organizace 

Nová Včelnice
Vás srdečně zve

na procházku 
po okolí Nové Včelnice

Sejdeme se 
v sobotu 19. září 2009 

ve 13.30 hodin
 před Flopem.

Zveme občany Nové Včelnice a okolí.
Výbor SPCCH

Podpořte i vy, petiční archy můžete podepsat 

v Městské knihovně a na Městském úřadu.

NENE

Podpořte kamenickou lípu

Strom roku 2009 - Celostátní anketu o nejsympa-
 čtější strom České republiky vyhlašuje Nadace 

Partnerství ve spolupráci s Ministerstvem životního 
prostředí od roku 2002. V roce 2008 jí svou záš  tu 
poskytl i evropský komisař pro životní prostředí. 
Cílem ankety je nejen upozornit na zajímavé stromy, 
ale zdůraznit potřebu ochrany přírody a péče o ni. 
Lidé mohou prostřednictvím soutěže seznámit ostat-
ní s oblíbenými či památnými stromy; podpořením  
jednoho z dvanác   kandidátů pak fi nančně přispívají 
na další výsadby. Díky anketě už byly vysazeny stov-
ky stromů po celé republice. Celostátní anketa se též 
snaží navazovat na regionální klání o nej- stromy.
Podpořte strom z kraje Vysočina s číslem 8. Pošle-
te dárcovskou SMS ve tvaru DMS STROM8 na číslo 
87 777. (cena DMS je 30 Kč, na výsadbu poputuje 
27 Kč). Rozhodněte o vítězi a zároveň přispějte 
na výsadbu u stromů. Kamenickou lípu můžete 
také podpořit svým hlasem na hlasovacím archu, 
 které jsou v Městské knihovně v Nové Včelnici a také 
v Městské knihovně v Kamenici nad Lipou. 
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Skautský a vlčácký tábor oddílu Gatlidy Nová Včelnice

Sherwood 2009

V době 2. 7. - 18. 7. se konal samostatný skautský tábor 
našeho oddílu Gatlida Nová Včelnice. Po dlouhé době 
jsme opět tábořili sami. V průběhu tábora nás čeka-
la celotáborová hra na téma Robin Hood. Takže vám 
může být jasné, co nás čekalo. Přepadání konvojů, 
záchrana našich přátel, výroba vlastních mečů a luků. 
Dále dos   důležitá dovednost s nimi zacházet, kterou 
jsme si mohli vyzkoušet na vzájemných soubojích a 
střeleckém turnaji. Během tábora jsme mohli zpozo-
rovat zajímavé počasí, které se čas od času měnilo. 
Jednou déšť, jednou vítr a pak zase pěkně. Během 
nocí jsme měli často milé návštěvy v podobě přepa-
du. Nutno také ocenit táborovou kuchyni, která byla 
letos mimořádně vydařená, neboť vařil Prófa. Během 
tábora jsme také putovali po okolí, což nám pomohlo 
zlepšit místní orientaci. K celému závěru přišla fi nální 
bitva, kdy jsme měli tu možnost srovnat staré účty 
a vyřídit si to s Šerifem z No   nghamu. A taky, že jo. 

No   ngham byl za pomocí spojenců a zbojníků dobyt, 
Robin dostal zpátky své panství a krutovláda Šerifa 
skončila jednou pro vždy a  m byl i zakončen letošní 
tábor. „Chudý se před ním klaněl. Boháč se ho bál“

(Sandy 155)

„Já, Robin Hood ze Sherwoodu děkuji všem mým 
bratřím, kteři při mne stáli v dobách těžkých i zlých 
a pomohli zvítězit nad normanskou pýchou, útlakem 
a nečestnos   a navíc mi pomohli získat zpět mé pan-
ství a hrad v Loxley. Za to vše jsem vás odměnil dle 
vaši práce. Navíc jsme opět svobodný lid, to vše díky 
našemu králi. Budte radostni, čestni a nezapomente 
na vše, co jsem vás naučil a na to co nosíte ve svém 
srdci. Nyní se s vámi loučím, abychom se opět mohli 
za rok setkat.“

Váš Robin Hood 
(Miloš M.)

Skautský a vlčácký oddíl Gatlida Nová Včelnice 
přijímá od září nové zájemce do svých řad. 

Vítáme také děvčata. 
Náš oddíl poskytuje partu ak  vních kamarádů, schopnost vzájemné spolupráce v kolek  vu lidí, za pomo-
cí rozmanitého programu, který se zaměřuje na cvičení skautských dovednos  , lesní moudrost či tábor-
nické dovednos   a jiné sportovní ak  vity. Cílem a snahou je naučit dě   odpovědnos  , samostatnos   
a schopnos   si poradit v tomto světě plném nástrah a jiných překážek. 

Přijď mezi nás! 

Kdy? V pátek 4. 9. 2009 v 17:00 ke skautské klubovně u 1. stupně ZŠ
Budeme se těšit 
Více informací: 

Miloš Möhwald 721 622 135 gatlidaNV@email.cz
Kateřina Kopáčková 777 053 202 

www.gatlida.webpark.cz (6-15let) a www.gatlida.skau  ng.cz (11-15let)
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Výsledkový sportovní servis

Fotbal

„Áčko“
13. kolo  - N. Včelnice – Ševě  n 1:3 (Bednář)
1. kolo N. Bystřice – N. Včelnice 3:3 (Baláž 2, Bednář)
Rozpis dalších utkání
N. Včelnice - Č.Velenice  29.08. 17:00 SO
K.Řečice - N. Včelnice  06.09. 16:00 NE Tyršův stadion
N. Včelnice – Třebě  ce  12.09. 17:00 SO
Ledenice - N. Včelnice  19.09. 16:30 SO
N. Včelnice – Lomnice  26.09. 16:30 SO
Borovany - N. Včelnice  03.10. 10:15 SO
T.Sviny - N. Včelnice  10.10. 16:00 SO
N. Včelnice – Kunžak  17.10. 15:30 SO
Slavonice - N. Včelnice  24.10. 14:30 SO
N. Včelnice – Olešnice  31.10. 14:00 SO
Suchdol - N. Včelnice  08.11. 14:00 NE
N. Včelnice – N. Bystřice  14.11. 13.30 SO

„Béčko“
1. kolo - Včelnice B – Popelín 4:4 (Matějka 2, Urban, Pivko)
Rozpis dalších utkání
Cizkrajov - Včelnice B  29.08. 17:00 SO
Včelnice B - Kunžak B  06.09. 17:00 NE
Včelnice B – Strmilov  13.09. 17:00 NE
Bystřice B - Včelnice B  20.09. 16:30 NE
Včelnice B – Peč  27.09. 16:30 NE
Dešná - Včelnice B  03.10. 16:00 SO
Včelnice B - Třebě  ce B  11.10. 16:00 NE
Deštná - Včelnice B  17.10. 15:00 SO
Popelín - Včelnice B  24.10. 14:30 SO

Rozpis dalších utkání
Dorost
Včelnice – Chlum  05.09. 10:00 SO
Stráž – Včelnice  12.09. 10:00 SO
Včelnice – Buk  19.09. 10:00 SO
Deštná – Včelnice  26.09. 10:30 SO
Včelnice – Bystřice  03.10. 10:00 SO
Strmilov – Včelnice  11.10. 10:00 NE
Chlum – Včelnice  24.10. 10:00 SO
Starší žáci
Stráž – Včelnice  05.09. 14:00 SO
Včelnice – Hranice  13.09. 10:00 NE
Slavonice – Včelnice  20.09. 10:00 NE
Včelnice – Velenice  04.10. 10:00 NE
St. Hobzí – Včelnice  11.10. 13:00 NE

Včelnice – Chlum  18.10. 10:00 NE
Včelnice – Stráž  25.10. 10:00 NE
Mladší žáci
Strmilov – Včelnice  05.09. 10:00 SO
Včelnice – Třeboň  12.09. 14:30 SO
Řečice – Včelnice  20.09. 10:00 NE
Včelnice – Strmilov  27.09. 14:00 NE
Třeboň – Včelnice  03.10. 09:30 SO
Včelnice – Řečice  10.10. 10:30 SO
Strmilov – Včelnice  17.10. 10:00 SO
Včelnice – Třeboň 25.10. 14:00 NE
Řečice – Včelnice  01.11. 10:00 NE
Přípravka
Včelnice – Bystřice  02.09. 17:00 ST
Popelín – Včelnice  09.09. 17:00 ST
Včelnice – Třebě  ce  16.09. 16:30 ST
Studená – Včelnice  23.09. 16:30 ST
Včelnice – Kunžak  30.09. 16:30 ST
Dačice – Včelnice  07.10. 16:00 ST
Včelnice – Strmilov  14.10. 16:00 ST
Slavonice – Včelnice  21.10. 15:30 ST

Aerobik

A je to tady… Opět začínáme po prázdninové pauze cvičit. 
Do tělocvičny se vracíme hned ve čtvrtek 3. září v 19.30 
hodin. Cvičení proza  m zůstává ve stejném čase jako 
doposud, tj. každé pondělí od 20.00 do 21.00 hodin a ve 
čtvrtek od 19.30 do 20.30 hodin. Přijďte zahájit cvičební 
sezónu s námi… Cvičení s dětmi zahájíme až v druhé polo-
vině září, pravděpodobně v úterý 22. v 16.00 hodin, ter-
mín bude ještě upřesněn a dě   budou ve škole i ve školce 
včas uvědomeny.                                                                         Ne

Atle  cký oddíl TJ Nová Včelnice ve spolupráci 
se ZŠ Nová Včelnice pořádá 

38. ročník 

Večerního běhu
v pátek 11. 9. 2009

Novovčelnický běh má bohatou tradici, bez jediné 
přestávky se letos běží už po osmatřicáté. Závod je 
v celostátní termínovce, je vypsán pro všechny  
věkové kategorie.
Start a cíl je na městském stadiónu v areálu ZŠ, 
v 16 hodin startují předškoláci, potom žactvo 
a mládež. Start hlavního závodu na 5000 m je plá-
nován na 18 hodin.
Běh je určen nejen pro pravidelné účastníky vytr-
valostních závodů, ale také pro širokou veřejnost 
a sportovce ze všech druhů sportu.
Pro nejlepší v jednotlivých kategoriích jsou připra-
veny medaile, diplomy a ceny od sponzorů, pro 
všechny ak  vní účastníky pak malé občerstvení.

Takže v  p á t e k  11. 9. na  městském stadiónu!!

… a nejen knihovno. Nedá mi to, abych se s vámi 
nepodělila o opětovný úspěch naší knihovny v 2. roč-
níku soutěže dětských oddělení knihoven Kamarádka 
knihovna. V tomto ročníku se nám podařilo umís  t 
se mezi jedenáct nejlepších knihoven. Není to samo 
sebou, je to díky vám, čtenářům a návštěvníkům 
knihovny. Především vám patří tento veliký dík za to, 
že tu svoji knihovnu navštěvujete a podporujete. Veli-
ké díky patří také prak  kantce 3. ročníku Střední ško-
ly obchodu, služeb a řemesel v Táboře, Janě Hluché. 
Po celý rok v nemalé míře přispěla k dobrému chodu 
knihovny a na konci roku získala při pasování prvňáč-
ků také svůj Řád vzorné studentky, který si náležitě 
zasloužila. Veliký dík patří také našim sponzorům, ať 
už je to za fi nanční dary nebo dary věcné. Svou práci si 
také velmi dobře odvedli malíři fi rmy DUHA – COLOR, 
kteří za provozu knihovny vymalovali chodbu. Na 
nové výzdobě knihovny se mimo jiné podílela velkou 

měrou Lenka Chmelová a další dě  . 
A nyní už jen zbývá počkat na slavnostní vyhlášení 
opravdu těch nejlepších, které se bude konat během 
září v Praze. Tak nám držte palce, budeme je potřebo-
vat, ale již nyní víme, že skončíme nejhůře jedenác   
v republice…
Marie Davidová, Městská knihovna Nová Včelnice

Díky, Kamarádko knihovno

Přijďte se proběhnout Výtvarná dílna - Tvoříme makové panenky 

v Městské knihovně Nová Včelnice.



12 Novovčelnický zpravodaj 13Novovčelnický zpravodaj

Kronika Augustina Dvořáka – 1935 a 1936

President Masaryk odpověděl jasným hlasem: 
,,Je!“Nastala chvíle  cha. Pan president je přerušil 
slovy:,,Snad bychom se nyní mohli posadit.‘‘Usedli. 
Slova se ujal předseda vlády dr. Milan Hodža: ,,Pane 
presidente“- pravil - ,,Chci vám tlumoči   dík repub-
liky a národa za všechno, co jste pro národ a repub-
liku vykonal. Nejušlech  lejší zákon našeho státu 
zní: Tomáš Garigue  Masaryk zasloužil se o stát.  
Zasloužil se o stát, jak si jej všichni představujeme, 
se všemi jeho mravními úkoly. Tomáš Garigue Masa-
ryk se zasloužil o spravedlnost, o právo, o chudé, o 
slabé. Mám-li vám dnes děkovat, jsem v rozpacích, 
protože není slov, která by byla vhodným výrazem 
těchto díků. Chci a chceme všichni vám děkovat 
jinak a myslím, že mluvím jménem všech nás v naší 
republice. Poděkujeme vám  m, že udržíme co jste 
stvořil. Vy jste národ osvobodil, dal jste státu tvůr-
čí myšlenku. My jej udržíme. To slibujeme! A zaru-
čujeme Vám, že vykonáme vše, aby vaše dílo bylo 
zachováno na věky. To budiž našim dílem. A já pro-
sím, abyste i po svém odstoupení zůstal presiden-
tem našeho národa.Předseda poslanecké sněmov-
ny Jan Malypetr pravil: „Za Národní shromáždění se 
plně připojuji ke slovům ministerského předsedy,  
přičemž musím vyslovi   opravdovou a upřímnou 
lítost, že vám není popřáno tolik svěžes   a síly ve 
vysokém vašem věku, abyste mohl zůstat ve svém 
úřadě. Prosíme prozřetelnost, aby vás co nejdéle 
nám zachovala. V pamě   národa zůstanete, pane 
presidente republiky, pro všechnu budoucnost jako 
president Osvoboditel.“ Povstal předseda senátu dr. 
Frant. Soukup. Chvíli zápasil s pohnu  m, nežli ovládl 
hlas.  „Pane presidente“ pravil potom „jako předse-
da senátu připojuji se k projevům, které přednesli 
předseda vlády,  předseda sněmovny poslanecké. A 
nemáme vroucnější touhy, nežli abyste i nyní nám 
zůstal zachován do posledních hranic věku lidského 
a zůstal povždy, čím jste nám byl od našeho mládí: 
učitelem, rádcem a vůdcem.“ Vážnost chvíle půso-
bila na všechny přítomné. Pohnu   bylo zřejmé a 
žádný z přítomných se jím netajil.
Jak tomu u presidenta Masaryka bývalo vždy, násle-
dovala po ofi ciálním aktu krátká beseda. Pan pre-
sident se zmínil, že jednu chvíli po jeho poslední 
nemoci zdravotní stav mu dovolil práci. Šlo to – pra-
vil - ale nyní se to zase zhoršilo. Přítomní vyslovili 
nato mínění, že právě poslední dny zdravotní stav 

presidentův věš   do budoucna jenom dobré.
Srdečnými slovy se pak pan president se svými hos-
ty rozloučil a v průvodu členů své rodiny odebral se 
do svého bytu.
Když se hosté rozjížděli ze zámku, snímána byla 
z báně hlavní zámecké věže presidentská vlajka. 
O státním aktu, který se dnes stal skutkem na Lán-
ském zámku a kterým president T.G.Masaryk se 
vzdal úřadu, sepsali kancléř dr. Šámal a odborový 
přednosta dr. Schieszl protokol, připojili k němu 
prohlášení Masarykovo, kterým se vzdává presi-
dentského úřadu a oba dokumenty odevzdali v 
předsednictvu ministerské rady. 
Výkon presidentské moci až do zvolení nového pre-
sidenta přešel na vládu republiky podle znění člán-
ku 60. ústavní lis  ny.
Ještě téhož dne předseda vlády svolal Národní 
shromáždění k volbě presidenta na středu 18. pro-
since 1935.
Dne 18. prosince 1935 byl ve Vladislavském 
sále na hradě pražském, podle rady presidenta 
T.G.Masaryka, druhým presidentem republiky Čes-
koslovenské zvolen jeho žák a věrný spolupracov-
ník, dosavadní ministr zahraničních věcí Dr. Eduard 
Beneš.
Volby se zúčastnilo 440 členů národního shromáždě-
ní. Dr. Eduard Beneš obdržel 340 hlasů, 24 hlasů 
obdržel univerzitní profesor Dr. Boh. Němec, 76 
hlasovacích lístků bylo prázdných.
K výzdobě Vladislavského sálu dodala fi rma S. Keller 
a syn 400 m červeného plyše. Od svého zrození pro-
žila naše republika v těchto dnech dvě nejvýznač-
nější událos  : odstoupení svého prvního presiden-
ta a volbu presidenta druhého. Zvážíme-li, jak vážná 
je situace v Evropě a jak ob  žné jsou  hospodářské 
poměry na celém světě, nemůžeme ani zástupcům 
lidu v Národním shromáždění bý   dos   vděční za 
to, jak svým hlasováním podle moudré rady první-
ho presidenta rozhodli a že mladou naší republiku 
uchránili před nebezpečím otřesů. Až budeme mí   
větší odstup od těchto vážných událos  , teprve plně 
si uvědomíme jejich význam a oceníme celý dosah 
tohoto vpravdě státnického činu.
I občanstvo naší obce radostně uvítalo šťastný 
výsledek presidenské volby, uspokojeno nadějí,  že 
nový president půjde stopami svého předchůdce za 
upevnění demokracie a míru.

Povídky z Nové Včelnice, Eduard Keist

Zabili sme prase …
Jak je známo, malé dě   mluví jen čistou pravdu a 
lhát se naučí teprve od dospělých lidí. Na důkaz 
toho si přečtěte tuto povídku.
Bylo to v době za okupace, vypravoval elektrikář 
Prokop, když s celou partou jsem dělal rozvod 
elektrického vedení po zapadlých vesnicích za 
Kamenicí. Vyjížděli jsme do práce brzy z rána a 
někdy jsme se ani nemohli ve staveních dotlouct, 
než nám otevřeli.
A jednou taky v 5 hodin ráno tluču a rámusím na 
vrátka u stavení, ale stále nikdo nejde otevřít, a 
když už mě to trvalo dlouho, tak jsem si našel ve 
vrátkách škvíru a dívám se do dvora, kdy se tam 
objeví živá duše a co vám nespatřím. Horem-
pádem tam běhají řezník se sedlákem a nosí zpod 
kolníku čtvrtky prasete na zádech do domu. Selka 
za  m čis   necky a zahlazuje pod kolníkem všechny 
stopy po zabijačce.
A mezi  m celým spěchem tam poskakuje a jen 
překáží takový maličký košiláček s cucákem v puse 
a do všeho jen rejdí.
Když jsem viděl, že už mají všechno uklizeno, zabu-
šil jsem znovu na vrátka a také za chvilku se ozvaly 
po zápraží kroky a sedlák mě přišel otevřít. Omlou-
val se, že mě tak ranného nečekali, že ještě spali, a 
selka, která šla s kloučkem také napro  , manželo-
va slova potvrzovala, ale košiláček to všechno 
pokazil. 
Podíval se na mne svými bezelstnými očkami a 
najednou z ničeho nic mně povídá: „Zabili sme 
prase.“
Já jsem se usmál a klučík s celým rozzářeným obli-
čejíčkem volá šťastně znovu: „Zabili jsme prase!“
Táta s mámou se podívali poplašeně na sebe, 
neboť prase zabili bez povolení a za černou poráž-
ku prasete posílali Němci za trest i do koncentrá-
ku, ale já jsem je hned uklidnil, že nejsem z těch, 
který by je udával a že se nemusí bát. Synka pak, 
aby též netrestali za to, že to prozradil, neboť jsem 
všechno stejně viděl škvírou ve vrátkách.
Ano, a o polednách byl aspoň oběd jako při zabijač-
ce, což by bez chlapečkova přispění nebylo. Takhle 
jako tenkrát jsem se již dávno neměl. Jaternice, 
jelita, ovar s křenem na stole a ještě uzlík jsem si 
nesl domů. 

Kabourek, hodnej pejsek
Ani byste nevěřili, přátelé, jak mě má rád můj pej-
sek Kabourek – vypráví trať mistr Polívka k sou-
sedům, kteří se sešli k besedě v malé hospůdce 
– duši by za mě dal, do ohně skočil – a pohladil 
svého venkovského voříška, který se na něho cel-
kem rozumě díval a nechal se hladit, až spokojeně 
zívajíc, stočil se do klubíčka u jeho nohou.
To jsem měl jet jednou do Jindř. Hradce na nějakou 
tu inšpekci a žena, abych tam nejel jen tak nadar-
mo, mě nařídila přivézt z pivovaru tekuté kvasnice. 
Dala mě konvičku, políbení a šel jsem k vlaku. Za 
vrátky se mě však chytl tuhle Kabourek a nemohl 
jsem se ho zbavit. Vlezl za mnou i do vlaku a tak 
jsme jeli spolu. 
Když jsem si vyřídil v Hradci ouřední věci, zbyla mě 
ještě ta cesta do pivovaru pro kvasnice. Byla to 
vlastně manželky veliká nerozvážnost mě tam posí-
lat, ale musel jsem vyhovět jejímu přání a vydat se 
teda do sídla Bacchusova. A jak už to bývá, zdržel 
jsem se při dobrém moku tak dlouho, že když jsem 
se konečně dostal na nádraží, večerní vláček k nám 
byl již pryč. A teď nastala moje Odysea.
Na širokokolejné druhé stanici stál vlak na Jihlavu 
a tak jsem se psem do něho vlezl, abych se dostal 
do Jarošova a zkrá  l si cestu k nám aspoň o 6 km. 
V Jarošově ale, nevím ani jak se to stalo, bylo to 
asi velikou žízní, dostal jsem se znova na pivo 
do Uchy  lovic hospody. Bylo mě tam tak dobře, 
že když jsem jí opouštěl, sví  ly mi již na cestu k 
domovu hvězdičky. Byla to však divná cesta. Musel 
jsem dávat pozor, abych nevylil z konvičky kvasni-
ce a přece se mě stále zdálo, že jedu na lodi, všech-
no i měsíc na nebi se houpalo a zůstal mě zrovna 
rozum stát, když jsem došel k lávce přes říčku u 
hlubokodolské továrny.
Sedl jsem si na břeh, pes vedle mě a koukám teď 
na lávku, jak se taky pěkně pohupuje. Za chvilku 
mě ale roztřásla zima a tak si říkám: „Nedá se Alois 
nic dělat, musíš to aspoň zkusit, do rána tu přece 
sedět nebudem!“ Konvičku jsem si uvázal nějak na 
krk a pěkně po čtyřech vlezl na lávku. Měla jen po 
jedné straně zábradlí a to jsem se při lezení mačkal 
jako kočka a když se mi chvilkami zdálo, že se to 
zhoupne, chy  l jsem se ho a držel a nepus  l.

pokračování příště



Bezdrátové připojení pro frekvenční pásmo 5 GHz v Nové Včelnici

Název tarifu Rychlost Cena včetně DPH

JHC 6M - 5GHz 6144 kbps / 2048 kbps 330,- Kč

JHC 10M - 5GHz 10240 kbps / 4096 kbps 660,- Kč

Cena zřízení přípojky činí 1.900,- Kč včetně DPH bez závazku na dobu určitou. 

Podrobné informace o dostupnosti služby získáte 
na tel číslech 384 325 158, 739 493 770 nebo přímo
 v naší prodejně v Nádražní ul. 510/II v J. Hradci.

bezdrátový

internet 
v Nové Včelnici v pásmu 5GHz



16 Novovčelnický zpravodaj

v domu služeb na sídlišti Na Hliněnce v Nové Včelnici


